
Skolebestyrelsen – Herfølge Skole    

 
Dato: Mandag den 7. oktober 2019 

Sted: Mødelokalet ved administrationen 

Tidspunkt: Kl. 18.00 – 20.30    

 

                 

Tilstede: Malene, Morten, Astrid, Johanne, Peter, Nikolaj, Helle M, Per, Mikkel, Maja, Jan og 

Helle 

Afbud: Thomas 

Referent: Maja 

 

 

Dagsorden 

 

  

Indhold 

 

1. Godkendelse af dagsorden (beslutning) 

 

Godkendt 

2.  Korte meddelelser (orientering) 

 

Formanden 

 

 

Skoleledelsen  

- Personalenyt 

Caroline Stray Frejlev er ansat pr. 1/11. 

 

- Fravær 

Fraværet er steget minimalt fra 3,7% til 3,8%. Der er pt. en langtidssygemelding, og 

en der er delvist sygemeldt. 

 

- Elevtal 

Vi har indskrevet 6 nye elever siden skolestart. 6 elever er fraflyttet skolen. 

 

- Ny tildelingsmodel 

Tildelingsmodellen kommer i høring sidst på året – i perioden fra 11. november – 13. 

december 2019. 

 

- Skolemad.nu 

Opstarter i uge 43. Information sendes til alle forældre inden efterårsferien. 

 

- Høstfest 2019 

Overskuddet er ikke så stort i år. Årsagen skal bl.a. findes ved at mange har indkøbt 

bæredygtigt service. Det halvdårlige vejr har også spillet en rolle. 

Overskuddet er planlagt til at understøtte læringsmiljøet. 

 

- Andet  

Skolen har haft besøg af kommunaldirektør Peter Frost. Han mødtes en time med TR, 

AMR i både undervisnings- og fritidsdel samt skoleleder. Det var et godt møde med 

en oplevelse af en interesseret og lyttende kommunal direktør. 

 

- Arbejdstilsynet har været på uanmeldt besøg på skolen i sidste uge. 
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Besøget gik godt. Skolen fik en grøn smiley. 

 

 

Elevrådet 

Elevrådet har holdt møde. De drøftede bl.a. at tage imod kursus fra Danske Skoleelever. 

Der er ønske om flere legeredskaber og VR-briller.  

Større skraldespande er også et ønske. Dette drøfter ledelsen med ETK, da der er 

affaldssortering på vej. Der er problemer med at gardinerne falder ned og et ønske om 

mørklægningsgardiner i de klasser, hvor der ikke er mørklægning. Skolebestyrelsen 

medtager gardinudfordringen i budgethøringssvaret. 

Elevrådet vil arbejde med emnet ”Forbilleder”. F.eks. kan der nudges ift. hvordan toiletterne 

efterlades m.m. 

Der har været afholdt kommunalt fælles elevrådsmøde. 

Elevrådet har haft ønske om et klasselokale, som er deres. Det er ikke muligt, men der kan 

evt. etableres plads i PLC. På den måde er elevrådet også synlige for alle elever. 

 

Øvrige – herunder evt. Herfølge Borgerforening 

Byparksprojektet opstartes i slutningen af oktober og forventes færdigt slut november. 

Der bliver en officiel indvielse i foråret. 

 

Danmarks Lærerforening har afholdt kongres.  

3. LEAPS (LM/HB – orientering) 

 

Målet er at holde skolebestyrelsen løbende orienteret om LEAPS som skoleudviklingsprojekt. 

 

Implementeringsårgangene er kommet godt i gang. LEAPS som læringstilgang medvirker til 

at skabe engagement og motivation hos eleverne, og både elever og lærere udtrykker stor 

tilfredshed i forhold til, at den projektbaserede læringstilgang giver mulighed for ro og tid til 

fordybelse. Elever, der kan have vanskeligt ved at indgå i den traditionelle skoledag, 

profiterer af LEAPS og fastholdes lettere i læringssituationerne. 

 

4. Økonomi (HD – orientering/beslutning) 

 

Målet er 

- at skolebestyrelsen sikres løbende indsigt i skolens samlede økonomi 

 

Bilag: Budgetstatus september 2019 

          

Skolen har fortsat et mindre overskud, men der skal indtænkes budgetjustering ift. 

incitamentsmodellen samt den nye tildelingsmodel. 

 

SFO går pt. ud med et mindre underskud på ca. 30.000 kr. 

5.  Budget 2020-2023 (HB – orientering/beslutning) 

 

Målet er, at Skolebestyrelsen med afsæt i budgetmaterialet vedr. Budget 2020-2023 

forholder sig generelt til materialet, til evt. økonomiske konsekvenser og dermed, hvilke 

fokusområder, der er nødvendige at belyse i bestyrelsens høringssvar.  

 

Arbejdsgruppe nedsættes. 

Tidsplan: 

Høringsperiode 7. oktober – 20. oktober kl. 12.00 

Budgetforslaget 1. behandles 11. oktober i Byrådet 

Høringssvar offentliggøres den 21. oktober på Koege.dk og sendes til byrådspolitikerne 

Budget 2020-2023 2. behandles i Byrådet  
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Bilag: Budgetmaterialet offentliggøres og hentes af medlemmerne på Køge Kommunes 

hjemmeside fra den 7. oktober 2019 

 

Bestyrelsen søger yderligere informationer, da materialet er af en karakter, som 

vanskeliggør udarbejdelsen af et høringssvar. Bestyrelsen holder kontakten, og aftaler 

nærmere i løbet af ugen. 

 

6.  Evt.  

 

 


